



Editorial

Languages in the Expansion of Universalism

The growing internationalization of the activities of Conscientiology means that a greater and greater number of consciousnesses are in contact with this science, seeking to access and disseminate the theories, applications and current debates on the leading-edge relative truths.

This situation motivated the publication of the magazine *Conscientia* in trilingual editions, in which the same text is presented in Portuguese, Spanish and English. The choice of Spanish and English is justified for being the most used *auxiliary languages for communication* in personal interchanges all over the world, with more than 1 billion people speaking Spanish and/or English as their native tongue or second language. English is currently considered the most adequate language for the dissemination of scientific projects, in order to obtain international understanding. Spanish has special importance due to the *Common Market of the Southern Cone (Mercosul)*, and for permitting a wider access to Latin America and Spain.

The current editions of *Conscientia* also contribute to the development of polyglotism by the students of Conscientiology, who can compare the translations with the original texts and enlarge their vocabulary and knowledge of the language.

The cultivation of polyglotism is essential for the more intense experience of universalism, as the mastery of various languages allows effective access to a greater universe of consciousnesses and to information originating from publications and electronic media.

Polyglotism is also a way of enlarging one's personal cerebral dictionary, as other languages many times have particularities that permit one to express the nuances of ideas in a specific way, leading the polyglot to an enrichment of his/her capacity of thinking about reality.

The employment of various languages is a step towards the understanding and experience of *Conscientese*, an interconsciential way of communication that transcends the conventional languages and allows the transmission of ideas in block, in a direct way, with the total understanding of meanings, which is reported in the experiments of projection through the *mentalsoma*.

Following we briefly comment on the works published in this edition of *Conscientia*.

In the article *Anti-news* the universe of untrue facts disseminated

llevando al lector a reflexionar sobre la naturaleza de las informaciones a las que accede de diferentes fuentes y a ampliar su nivel de conscientización.

En *Desasimilación Energética Lenta*, el autor describe una técnica parapsíquica para el mantenimiento de la homeostasis holosómica, basado en sus experiencias personales con la bioenergética. Presenta las etapas y atributos concienciales necesarios para su aplicación, comenta también sobre las dificultades usuales en la utilización y los principales efectos que se derivan de la técnica. De esta forma, contribuye a las investigaciones en bioenergética, enfatizando en la postura cosmoética de la movilización de las energías.

En el texto *Basecón del CEAEC: Ruptura de Paradigma en las Interrelaciones*, la autora expone la realidad que la vivencia en la Base Concienciológica del CEAEC (Basecón), evidenciando su condición de laboratorio para dinamizar la evolución conciencial, con base en experiencias personales, observaciones y reflexiones. El análisis es una contribución para las investigaciones sobre las relaciones interconcienciales y la grupalidad.

CEAEC: Laboratorio de Concienciometría relata vivencias personales de la autora durante la realización del curso Concienciograma en la Práctica, en el CEAEC. El trabajo da elementos para el análisis de la condición de Balneario Bioenergético del CEAEC y su influencia positiva en el desarrollo de la auto-investigación.

En *Análisis Extrafísico de la Proéxis*, la autora describe una experiencia fuera-del-cuerpo en que amplia su autoconscientización en cuanto al desarrollo de la proéxis en un contexto grupal. Este relato del experimento realizado en el Laboratorio de la Proéxis amplia la casuística disponible sobre las investigaciones laboratoriales y en el área de Proexología.

El artículo *Evolución de la Conciencia: Teoría y Práctica* presenta didácticamente conceptos fundamentales de la Concienciolología y debate algunas de las características del Curso de Concienciolología Aplicada del CEAEC, teniendo como enfoque la evolución de la conciencia y la aplicación en el día a día de los conceptos estudiados. El abordaje es relevante por el hecho de exponer sistemáticamente ideas llave desarrolladas en este curso y la manera como son introducidas para estimular reflexiones y reciclajes con la utilización del laboratorio de vivencias constituido por lo cotidiano.

Los comentarios y análisis críticos del lector sobre los trabajos en esta y en otras ediciones de la revista son bienvenidos, con el fin de que podamos fomentar el debate de las ideas de la Concienciolología y contribuir al perfeccionamiento de las investigaciones desarrolladas por los autores.

Consejo Editorial.